



INTERNATIONAL DRAUGHTS FEDERATION

Member of TAFISA

Dobrich Region, Municipality Balchik, Kranevo, Chernomorska str. 41, 9649 Bulgaria, UIC 176513387
Tel.+79219562001 e-mail: office@idf64.org, vlangin@yandex.ru, nikiforov@idf64.org

No 11/E from 29.01.2025

From: The International Draughts Federation (IDF)

To: The European Draughts Confederation (EDC)
The Draughts Federations of European Countries

Dear colleagues!

Recently, some sources have reported that a certain "European Draughts-64 Championship (Russian/Brazilian)" will be held in Estonia in 2025. In this regard, the International Draughts Federation (IDF) informs you of the following.

The European Draughts-64 Championships among men and women will be held in **Turkey (Kemer) from April 11 to 20, 2025**. The competitions will traditionally be held at a high level in the Russian and Brazilian versions of the game. The prize fund will be more than **25,000 euros**. At the moment, representatives of **16 countries** have confirmed their participation.

Any other "European Draughts-64 Championships" are illegitimate. Attempts to organize them will be perceived as an attempt to split the international draughts movement. The IDF has repeatedly stated its position on this issue: our strength is in the unity of draughts, therefore athletes who took part in such starts will no longer be able to compete in IDF competitions.

In addition, the International Draughts Federation (IDF) has exclusive rights to use player ratings, their titles, opening draw tables, the tournament draw computer program and other related technical resources. Their use by third-party organizations or individuals without the permission of the IDF is illegal.

The European Draughts Confederation (EDC) has always had a balanced position, did not participate in the split imposed by the FMJD leadership, and has never held adult and youth European Draughts-64 Championships. We hope that this policy will be continued in this difficult time for the entire world of sports.

At the same time, we welcome the desire of organizers from different countries to hold competitions of the highest level. Unfortunately, the current political situation in the world does not allow us to organize draughts-64 tournaments in Estonia, Italy, Portugal and other wonderful draughts countries, as in the recent past. However, we are confident that peace will come to Europe in the near future, and we will all work together again for the benefit of our favorite game.

President
International Draughts Federation (IDF)



Vladimir Langin



INTERNATIONAL DRAUGHTS FEDERATION

Member of TAFISA

Dobrich Region, Municipality Balchik, Kranevo, Chernomorska str. 41, 9649 Bulgaria, UIC 176513387
Tel.+79219562001 e-mail: office@idf64.org, vlangin@yandex.ru, nikiforov@idf64.org

№ 11/R от 29.01.2025

Европейской конфедерации шашек (EDC)
Федерациям шашек Европейских стран

Уважаемые коллеги!

В последнее время в некоторых источниках появилась информация о проведении в 2025 году некоего «чемпионата Европы по шашкам-64 (русским/бразильским)» в Эстонии. В связи с этим Международная федерация шашек (IDF) информирует вас о нижеследующем.

Чемпионаты Европы среди мужчин и женщин пройдут в **Турции (Кемер) с 11 по 20 апреля 2025 года**. Соревнования традиционно пройдут на высоком уровне по русской и бразильской версиям игры. Призовой фонд составит более **25 000 евро**, на данный момент своё участие подтвердили представители **16 стран**.

Любые другие «чемпионаты Европы по шашкам-64» нелегитимны, и попытки их организации будут восприняты, как попытка внести раскол в международное шашечное движение. IDF неоднократно заявляла свою позицию по данному вопросу: наша сила – в единстве шашек, поэтому спортсмены, принявшие участие в подобных стартах, больше не смогут выступать в соревнованиях IDF.

Кроме того, Международная федерация шашек обладает исключительными правами на использование рейтингов игроков, их званий, таблиц жеребьёвки дебютов, компьютерной программы жеребьёвки турниров и прочих сопутствующих технических ресурсов. Использование их сторонними организациями или персонами без разрешения IDF противозаконно.

Европейская конфедерация шашек (EDC) всегда имела взвешенную позицию, не участвовала в расколе, навязываемом руководством FMJD, и никогда не проводила взрослые и молодежные чемпионаты Европы по шашкам-64. Рассчитываем на продолжение этой политики в сложное для всего мирового спорта время.

Вместе с тем, мы приветствуем желание организаторов из разных стран проводить у себя соревнования самого высокого уровня. К сожалению, текущая политическая ситуация в мире не позволяет, как в недавнем прошлом, организовывать турниры по шашкам-64 в Эстонии, Италии, Португалии и других прекрасных шашечных странах. Тем не менее, мы уверены, что в недалёком будущем в Европу придёт мир, и все мы снова будем работать сообща на благо нашей любимой игры.

Президент
Международной федерации шашек
(IDF)



В.О. Лангин